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ČESKO: Poslanec za SPD Jiří Kobza se na svém veřejném facebookovém profilu vyjádřil k
úspornému balíčku, který představila vláda. A žasne, jak je vláda Petra Fialy schopná
okrást tolik lidí najednou a ještě tolika způsoby současně. 

„Okrást tolik lidí najednou a tolika způsoby současně, to snad dějiny nepamatují. Tzv. vládní
konsolidační balíček není avizovanou důchodovou reformou, ale de facto plošnou daňovou reformou.
Obsahem i formou ze všeho nejvíce připomíná nechvalně známou měnovou reformu Antonína
Zápotockého z roku 1953.
Stejně tak jako nás až do dnešního dne ujišťovali představitelé současné vlády o tom, že nikdy
nezvýší daně, i Antonín Zápotocký tehdy do poslední chvíle tvrdil veřejnosti, že žádná měnová
reforma nebude.
Jediný rozdíl je snad jen v tom, že zatímco měnová reforma Zápotockého postihla úspory občanů,
Fialova reforma je vystavuje značně nejisté budoucnosti tím, že jim zaprvé drasticky snižuje čisté
příjmy (například zvýšení daňové progrese, zvýšení nemocenského pojištění pro zaměstnance,
zrušení daňových slev pracujícím rodinám s malými dětmi a mnoho dalších úprav) a současně jim
značně zdraží většinu zboží a služeb denní potřeby například výrazným zvýšení daně z přidané
hodnoty, spotřebních daní a daně z nemovitosti.
Pozoruhodné je, jak nás Pětikoalice usilovně přesvědčuje o tom, že to vše dělají pro dobro občanů.
Jediné slovo nepadlo o tom, že by koupili o pár amerických stíhaček míň.
A toto vše je korunováno pomstou důchodcům, současným i budoucím, kterým vláda zvyšuje věk
odchodu do důchodu, výrazně jim snižuje valorizaci důchodů a stanovuje minimální garantovaný
důchod ve výši 20 procent průměrné mzdy (nyní by to bylo okolo „astronomických“ 8 000 Kč
měsíčně).
Podle mého názoru postupuje vláda přesně dle rady Niccola Machiavelliho, který říká, že když chce
mít vládce vděčné a milující poddané, musí udělat dvě věci:
Zaprvé jim všechno sebrat, nechat je nějaký čas v bídě a pak jim polovičku z toho vrátit. A občané
mu za to budou vděční.
Předpokládám proto, že po totálním ožebračením národa pár měsíců před volbami Pětikoalice
důchodcům a státním zaměstnancům přidá pár set korun a oni se slzami vděčnosti zapomenou, že to
ona je přivedla do té bídy a budou ji znovu volit,” napsal závěrem svého komentáře Jiří Kobza.
Problém je tom, že ani novináři na tiskovce ani následně občané se nedozvěděli,  o jaké konkrétní
škrty jde.  Jestli se například bude redukovat počet policistů,  které potřebujeme,  nebo úředníků
spravujících zbytečné agendy, které nepotřebujeme ‚ ty agendy ani  ty úředníky. A co dotací se týče, 
zda budeme šetřit na dopravních stavbách, nebo třeba na nekonečném výkrmu tzv. neziskového
sektoru. Nevíme sice, jak s těmi stavbami, ale je zřejmé, že jediná sféra, které se škrtání bezpečně
nedotkne,  jsou právě NGO. A přitom ‚ když se vláda bije v hruď, že zachraňuje veřejné finance v
řádu desítek miliard, právě zde je jasná značná rezerva. Pár čísel:
V  České  republice  působí  více  než  130  tisíc  tzv.  neziskových  organizací.  V  nich  je
provozováno cca 115 tisíc tzv. přepočtených pracovních míst. To znamená možná až čtvrt
milionu částečných úvazků. Mimochodem, z výročních zpráv  řady NGO plyne, že na osobní
náklady jde až 80% všech peněz,  které tudy protékají.
A kde se ty peníze berou? Jak se dočíst z dokumentu s názvem INDEX UDRŽITELNÉHO ROZVOJE
O B Č A N S K É H O  S E K T O R U
(https://www.avpo.cz/zpravy-o-stavu-neziskoveho-sektoru-v-cr-za-leta-2002-2021/  ),  naše  nezisková

https://cz24.news/kobza-zasne-kolik-lidi-lze-tolika-zpusoby-okrast-najednou-miliardy-z-okna/
https://cz24.news/kobza-zasne-kolik-lidi-lze-tolika-zpusoby-okrast-najednou-miliardy-z-okna/
https://www.avpo.cz/zpravy-o-stavu-neziskoveho-sektoru-v-cr-za-leta-2002-2021/


sféra inkasuje každoročně rovněž finance z veřejných prostředků (což je jejich dominantní zdroj)  ve
výši desítek miliard korun. Konkrétně v roce 2019 to bylo 30,2 mld,  o rok později už 33,2 mld, což
znamená meziroční nárůst o 10%. Přičemž platí, že dotace, granty a dary pro NGO nepodléhají
zdanění, naopak soukromí dárci si mohou o ony dary snížit daňový základ. Erár tak přichází o peníze
hned třikrát.
Kdyby se vláda místo decimování bezbranných (důchodci) zaměřila na miliardy plynoucí do
NGO, udělala by lépe. Nejen že by ušetřila podstatnou položku, ale nepochybně by získala
sympatie mnoha lidí, kteří dnešní koalici nevolili, nebo volili, ale jsou jejími mizernými
výsledky zklamáni.  Jenže to vláda právě neudělá.  Jednak je na mnoho NGO přímo či
nepřímo napojená (viz Fialovo angažmá v brněnské NGO zabývající se mnoho let za desítky
milionů ze státního rozpočtu asijským státem Barma), jednak mnoho NGO nemá na práci
nic jiného, než dělat provládní propagandu.
A co na to občan?  Jako vždy utře, a ještě to celé zaplatí, dodává Jiří Kobza.
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